
Leerblad over werkwoordspell ing, voltooid deelwoord en infinit ief 
 

1.  Zo schri jf je de persoonsvorm   
 

Tegenwoordige ti jd (tt)!  
• ik erbij of jij / je erachter: alleen de stam à ik vind; vind jij / je 
• ander (hij, zij, Jaap, jij ervoor) enkelvoud: stam + t à hij vindt; Jaap vindt; jij 

vindt 
• meervoud (wij, zij, jullie): het hele werkwoord à wij/ jullie/ zij vinden 

 
Zo ga je na of het stam is of stam + t 

• Bij de meeste werkwoorden kun je horen of er een -t achter de stam moet: 
Ik loop, jij loopt; ik wandel, hij wandelt; ik repeteer, zij repeteert. 

• Bij werkwoorden op -den hoor je dat niet. Vul dan het werkwoord lopen in. 
Ik vin… het niet eerlijkà Ik loop het niet eerlijk. Ik hoor geen -t, dus vind 
zonder -t. 
Els vin… hem erg leuk à Els loopt hem erg leuk. Ik hoor een -t, dus vindt 
met dt. 

          
Verleden ti jd (vt)! 
Zwakke werkwoorden: 

• Enkelvoud (ik, hij, zij, jij, Jaap): stam + de / te:  
 
Staat de laatste letter van de stam wel in ’t kofschip, dan is het stam + te:  
(ik) lust, -t staat wel in ’t kofschip, dus + -te à lustte . 
 
Staat de laatste letter van de stam niet in ’t schip, dan is het stam + de: 
(ik) meld, -d staat niet in ’t kofschip, dus + -de à brandde . 
 

• Meervoud (wij, jullie, zij, Jaap en Kees): stam + den / ten. 
Dezelfde manier als hierboven staat beschreven alleen dan + -n: 
(wij) lustten; (jullie) meldden. 

 
Sterke werkwoorden: werkwoord dat verandert 
Schrijf de persoonsvorm zo eenvoudig mogelijk op: 
ik/ hij/ zij/ Jaap/ jij gaf, zwom, rook, sprong, vond, wist, kon; 
wij/ zij/ jullie/ Jaap en Kees gaven, zwommen, roken, sprongen, vonden, wisten, 
konden. 
 

 
 
 
 
 
 
 



2. Het voltooid deelwoord 
 
Het voltooid deelwoord (volt.dw.) is een van de vormen van het werkwoord. Als 
het voltooid deelwoord in het gezegde voorkomt, staat er altijd een vorm bij van 
hebben, zijn en worden in de zin (het is al voltooid/ gebeurd): Ik heb gegeten; ik 
heb dat spel gedownload.  
 
 
Sommige werkwoorden hebben een voltooid deelwoord dat op -en eindigt:  
(zij heeft) gegeten, (ik ben) gevallen, (wij werden) gekozen.  
 
Andere werkwoorden hebben een voltooid deelwoord dat op -d of -t eindigt. 
Gebruik de verlengproef om de laatste letter te vinden: 
Ik heb verdien… Met de verlengproef hoor je verdiende, dus je schrijft verdiend. 
Dat ongeluk is gister gebeur… Als ik het langer maak: gebeurde, hoor ik een d, dus 

schrijf ik gebeurd. 

3. Infinit ief  
 
De infinit ief is hetzelfde als het hele werkwoord. Dat is het werkwoord zoals 
het als trefwoord in het woordenboek staat.  
 
De infinitief eindigt meestal op -en: schrijf à  schrijven; werk à  werken;  
repareer à  repareren; zwommen à zwemmen; gedanst à dansen.  
 
De infinitief staat altijd in de tegenwoordige ti jd!  
 
 


